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Práce je: rešeršní 

a) Cíl práce je: zcela splněn   

b) Jazyková a grafická úroveň: výborná 

c) Zpracování teoretické části:  výborné  

d) Popis metod: - rešeršní práce, nelze hodnotit 

e) Prezentace výsledků: - rešeršní práce, nelze hodnotit 

f) Diskuse, závěry:  výborné 

g) Teoretický či praktický přínos práce: výborný 
 
Případné poznámky k hodnocení:  
Jako téma diplomové práce si studentka zvolila nelehkou úlohu posouzení bioetických 
aspektů genetického chimerismu ve výzkumu i klinické praxi a také důsledků, které by z toho 
mohly vyplynout pro společnost.  
Práce je zpracovaná velmi pečlivě a lze vidět, že studentka pronikla do hloubky daného 
tématu, což u takto složitého a veřejností probíraného témetu jistě nebylo jednoduché.  
Velmi kladně hodnotím to, že kromě legistalivních doporučení (a to ať už jako nějaký 
společný konsenzus, nebo jako legislativu jednotlivých zemí) je v práci zařazen i názor 
hlavních světových náboženství na jednotlivá témata, což dává čtenáři možnost jiného 
pohledu na věc, který by ho možná nenapadl. 
V práci se také vyskytuje pouze minimum překlepů, což u práce, která má rozsah přes 100 
stran hodnotím jako úspěch. 
 
Dotazy a připomínky:  
1.V práci popisujete, že existuje dohoda mezi státy týkající se výzkumu embryí, která říká, že 
embrya nesmí být starší než 14dní (v některých státech dokonce ne starší než 7dní). Toto 
pravidlo platí pro zahájení výzkumu, nebo musí být všechny pokusy ukončeny do 14dnů? 
 
2.V roce 2009 vydal prezident USA Barack Obama zákon, který říká, že vytváření jakýchkoli 
embryí za výzkumným účelem (tedy i chimér) je nevhodné pro federální financování. 
Nicméně, jak v práci popisujte, tento zákon neříká, že by byl výzkum embryí zakázán a je 
zde tedy možnost privátního výzkumu. Probíhá v současnoti v USA nějaký privátní výzkum 



embryí (např. financování farmaceutickou firmou)? Co Vy osobně si myslíte o výzkumu pro 
komerční účely v této oblasti?  
 
3. Dále v práci popisujete, že exituje veřejný konsensus týkající se informovaného souhlasu 
a diskrétnosti xenotransplantací, který však velmi výrazně ovlivňuje osobní svobodu příjemců 
xenotransplantátu. Tento konsensus platí jako možný návrh pro xenotransplantace do 
budoucna (např. transplantace Langerhansových ostrůvků), nebo je platný i v současnoti a 
platí tedy i pro příjemce tzv. bezbuněčných xenotransplantátů jako je kůže, nebo kostní 
štěpy? 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Celkové hodnocení:  výborně, k obhajobě: doporučuji 
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